

Title (en)

Solid, glued table- or cupboard top.

Title (de)

Massive, geleimte Tisch- oder Geschirrschrankoberfläche.

Title (fr)

Dessus de tables ou de bahuts, massifs, collés.

Publication

EP 0446160 A1 19910911 (FR)

Application

EP 91450004 A 19910306

Priority

FR 9003222 A 19900309

Abstract (en)

The invention concerns the manufacture of solid, glued table or sideboard tops, with an internal system of cross-pieces (5) considerably limiting the distortion of these tops. The tops can have any shape and are constituted by at least two glued wooden panels: an upper (1) and a lower (2) solid panel, and possibly a central part (3), entirely or partially finished with one or more superimposed and glued panels; plus several free cross-pieces (5) in which the wood grain direction is opposite to the others, and a trim strip (4) fully or partially covering the lateral sides of the tops.

This invention is particularly intended for the manufacture of furniture or joinery elements such as the tops of tables, sideboards, benches, service hatches, partitions, doors, shutters and all types of panels. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne la fabrication, de dessus de tables ou de buffets massifs collés, avec à l'intérieur un système de traverse (5), limitant considérablement les déformations de ces derniers. Les dessus, peuvent avoir toutes formes, et sont constitués d'au moins deux panneaux de bois collés : un supérieur (1) et un inférieur (2) massifs, et éventuellement une partie centrale (3), garnie, entièrement ou partiellement avec un ou plusieurs panneaux superposés et collés ; plus plusieurs traverses (5) libres, dont le sens du fil du bois est opposé aux autres, et une alèse (4) recouvrant entièrement ou partiellement les côtés latéraux des dessus. Cette invention est particulièrement destinée à la fabrication d'éléments de meubles ou de menuiseries, tels que dessus de tables, buffets, bancs, passe-plats, cloisons, portes, volets et toutes sortes de panneaux. <IMAGE>

IPC 1-7

A47B 13/08; A47B 96/20

IPC 8 full level

A47B 13/08 (2006.01); **A47B 96/20** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47B 13/08 (2013.01); **A47B 96/201** (2013.01); **A47B 96/205** (2013.01); **A47B 2200/001** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] CH 339151 A 19590615 - ERISMANN PAUL [CH]
- [A] GB 491120 A 19380826 - HALBERTSMA S FABRIEKEN VOOR HO
- [A] DE 1478073 A1 19690703 - WOLF GEB MEYER DOROTHEA
- [A] FR 1059100 A 19540322
- [A] CH 584018 A5 19770131 - WALTER & BRUYNZEEL AG

Cited by

WO2016009160A1; FR3023899A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE ES GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0446160 A1 19910911; FR 2659207 A1 19910913; FR 2659207 B1 19920507

DOCDB simple family (application)

EP 91450004 A 19910306; FR 9003222 A 19900309